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REFERAT AF BESTYRELSESMØDE NR. 5 
MANDAG DEN 12. JANUAR 2004. 

 
Til stede: Klavs Andreassen, Martin Kaalund, Bjarne Thor Jensen, Finn Schmidt Jensen, Lone 

Klamer, Anker Blauenfeldt, Mette Bjersing, Birgit Eriksen, Jørn Weirsøe, Per 
Jakobsen, Erik Jonas Pedersen, Bjarne Eriksen, Christian Finderup, Preben Nørgaard.  

 
Afbud:  Ingen 
  
Referent: Erik Jonas Pedersen. 
 
Dagsorden. 
 
Pkt. 1: Godkendelse af dagsorden. 

Dagsorden blev godkendt, dog udgår pkt. 8, idet Bjarne Eriksens computer er nede. 
 
Pkt. 2: Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde nr. 4, d. 28. oktober 2003. 

Referatet blev godkendt med en rettelse i pkt. 5.  
  

Pkt. 3: Siden sidst. 
• Indmeldelse af Overvindinge Idrætsforening er sendt til DBF, vi har endnu 

ikke modtaget svar fra DBF. 
• Ansøgning fra Lejre og Osted Idrætsforeninger om nedsat kontingent i 

forbindelse med klubsamarbejde er afvist, Bjarne Eriksen har meddelt dette til 
klubberne. 

• Der var i bestyrelsen delte meninger om AU’s forslag om automatisk  at 
godkende referater fra bestyrelsesmøder 14 dage efter offentliggørelse på den 
lukkede hjemmeside. Punktet sættes på dagsordenen på næste 
bestyrelsesmøde. 

• AU’s forslag med at gemme  
1. Udvalgsmedlemmer. 
2. Vindere af holdturneringerne (alle rækker), gerne med billeder. 
3. Kredsmestre (alle rækker), gerne med billeder. 
4. Referater 5 år tilbage. 
5. Regnskaber gemmes i papirudgaver 
blev diskuteret. Et forslag fra Birgit Eriksen om også at gemme indbydelser til 
SM, kurser osv., fandt bestyrelsen hørte til i arbejdsgangen for de enkelte 
udvalg og som derved kunne overtages af efterfølgende medlemmer af 
udvalget. Jørn Weirsøe mente, at det i disse tilfælde var tilstrækkeligt at 
gemme den sidste udgave, og således ikke krævede et arkiv.  
Lone Klamer mente, at det der skulle gemmes, skulle svare til indholdet i de 
gamle håndbøger, og at det ikke var nødvendigt at gemme resultatprogrammer, 
men at det på længere sigt kun er af interesse at gemme navne på vindere. 
Mette Bjersing synes man skulle gemme referater mere end 5 år. 
Bjarne Eriksen synes, at alle udvalg skulle gemme alt af betydning på CD. Per 
Jakobsen lovede at lave en skabelon til de enkelte udvalg, så materialet vil 
blive gemt på en ensartet måde. 
IT udvalget vil forsøge at finde en måde, hvorpå det hele kan udføres i praksis. 
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• I forbindelse med, at der ved internationa le turneringer kræves navn på 
spilletrøjer, blev AU’s forslag om, at kredsen ikke kan betale for trøjer 
vedtaget. Der står en masse spilletøj med SBKr. logo hos Birgit Eriksen. Tøjet 
er SSU’s ejendom, og kunne evt. bruges. Per Jakobsen mente, at det drejede 
sig om så få turneringer at det ikke var umagen værd. USU kunne godt bruge 
tøjet, men da det er SSU, der skal give det til USU, vil dette blive taget op på 
næste møde i SSU, og SSU lovede at give Birgit Eriksen besked om, hvad der 
skal ske med tøjet. 

• AIK Strøbys ønske om erstatning for halleje ved afbud mindre end 14 dage før 
kunne ifølge SBKr.’s love ikke accepteres. Per Jakobsen har meddelt AIK 
afgørelsen. 

• Martin Kaalunds brev til udvalgene vedrørende afgrænsningen mellem de 
enkelte udvalg blev diskuteret. Mette Bjersing fandt, at når BREDU starter 
flere nye aktiviteter vil det være nyttigt med nogle konkrete retningslinier at 
arbejde efter. Lone Klamer mente, at når BREDU starter noget nyt skal de 
henvende sig til de berørte udvalg, således har BREDU lovet at lave en U19 
turnering, som falder mellem USU og SSU ”normale” område. På samme 
måde var forsøget med en pensionistturnering lavet med VETU’s vidende. 
Anker Blauenfeldt efterlyste en holdturnering fra BREDU til erstatning af 
Ringturneringen. Preben Nørgaard mente, at det var en fordel at vide, hvilke 
aktiviteter der ligger i de forskellige udvalg. For at få gang i det konkrete 
arbejde blev det besluttet, at alle udvalg skal have givet et svar på Martin 
Kaalunds brev senest den 1. april 2004, hvorefter de forskellige møder kan 
finde sted. 

 
Pkt. 4: Breddekonsulentordningen. 

Status for det første 1½ års arbejde var udsendt til medlemmerne. Preben Nørgaard 
beskrev de problemer, der havde været undervejs. Opstarten havde krævet, at Preben 
Nørgaard fik en generel indsigt i SBKr.’s arbejde. Dette skete ved at deltage både i 
bestyrelsesmøder og udvalgsmøder. Vigtig var især samarbejdet med BREDU og 
Mette Bjersing, og Preben Nørgaard havde deltaget i BREDU’s møder. Generelt 
ønskede Preben Nørgaard et bredere samarbejde med udvalgene, et samarbejde, der 
gerne måtte gå begge veje. 
Arbejdsgangen med at kontakte klubber ændredes hen ad vejen, da det viste sig at 
skriftlige henvendelser ikke gav de ønskede resultater. I stedet blev telefonisk kontakt 
anvendt, men heller ikke dette giver umiddelbart anledning til et klubbesøg, idet sagen 
ofte skal op i bestyrelse eller udvalg i klubben. I forbindelse med klubbesøgene er det 
vigtigt at uddele relevant skriftligt materiale, hvilket kræver en del tid at 
finde/udarbejde. 
DBF har ifølge aftalen ret til at anvende 20% af breddekonsulentens tid, men har efter 
Preben Nørgaards opfattelse ikke lagt beslag på så megen tid. Der er et godt og vigtigt 
samarbejde med DBF’s overordnede breddekonsulent, men møder med andre 
breddekonsulenter er også af stor betydning. Breddekonsulenterne sidder i forskellige 
af DBF’s underudvalg, Preben Nørgaard sidder i DBF’s IT  udvalg. Der er kontortid 
hver onsdag formiddag. 
I fremtiden så Preben Nørgaard gerne, at Breddekonsulenten blev et fast punkt på alle 
udvalgsmøder. Han ønskede ligeledes, at det blev afgjort om det var Breddekonsulent, 
udvalg eller bestyrelse, der skulle være den udfarende. 
Fremtidige opgaver, udover at færdiggøre eksisterende tiltag, vil være at etablere en 
holdturnering helst regional. Klubbesøg, der hidtil har været til klubber, der ikke 
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udnytter SBKr.’s tilbud (gruppe 3 klubber), skal fremover udvides med klubber, der 
kun anvender SBKr.’s tilbud i begrænset omfang (gruppe 2). Gruppe 1 klubber, der er 
SBKr.’s  grundlag må ikke glemmes, men skal nok ikke have besøg. Lone Klamer så 
gerne, at Breddekonsulenten tog nogle udvalgsmedlemmer med på klubbesøgene, det 
kunne jo være at man ønskede besked om f.eks. ungdomsspil i almindelighed og  ikke 
kun bredde. Klavs Andreassen fandt, det var godt at tage specialister med, men 
advarede mod, at der kom for mange. 
Efter sin beretning forlod Preben Nørgaard mødet. 

 
Pkt. 5: Breddekonsulentordningen fra d. 1. juli 2004 og fremefter. 

Mette Bjersing mente, at den nuværende ordning løber frem til d. 1. september 2004, 
Klavs Andreassen eller Martin Kaalund undersøger dette. 
Klavs Andreassen redegjorde for økonomien om breddekonsulenten efter, at det 
ekstraordinære bidrag fra DIF falder bort. Kort betyder dette, at DBF skal finde kr. 
330.000 ekstra til i alt 6 breddekonsulenter. DBF er villig til at yde kr. 200.000 dvs. at 
kredsene skal udrede kr.130.000. Hvis beløbet deles ligeligt mellem de kredse, der har 
decentrale breddekonsulenter skal SBKr. betale ca. kr. 22.000 udover hvad vi betaler i 
dag (kr. 25.000). Hvis derimod betalingen skal være pr. medlem i kredsene (solidarisk 
betaling) vil det ekstra beløb blive ca. kr. 40.000. Der er altså følgende to muligheder: 

1. kr. 47.000, hvis der betales pr. breddekonsulent 
2. kr. 65.000, hvis der betales pr. medlem. 

 
Da punktet er på næste hovedbestyrelsesmøde, ønskede Klavs Andreassen 
bestyrelsens holdning til, om vi skal fortsætte ordningen, og i bekræftende fald, 
hvilken af de betalingsformer vi kan gå ind for. 
SSU og VETU satte spørgsmålstegn ved om man kunne se noget udbytte af 
breddekonsulentens arbejde, men erkendte, at perioden måske havde været for kort til, 
at det var muligt at drage en endelig konklusion, og begge udvalg kunne tilslutte sig 
en forlængelse af ordningen i endnu en periode. USU og BREDU mente at kunne 
konstatere positive resultater af breddekonsulentens arbejde, og gik ind for en 
forlængelse på min. 2 år. Mette Bjersing mente det ville være en god idé at opstille 
nogle delmål for breddekonsulentens arbejde. Da resten af bestyrelsen var af den 
opfattelse at ordningen skulle fortsætte endnu en periode, kan Klavs Andreassen 
meddele dette på Hovedbestyrelsesmødet. 
Bjarne Thor Jensen mente, at det var muligt at finde op til kr. 65.000  i budgettet til 
næste år. Anker Blauenfeldt gjorde opmærksom på, at dette beløb ikke dækkede alle 
udgifter ved bredkonsulentordningen, men at der altid ville komme en del ekstra løse 
udgifter. Mette Bjersing mente, at SBKr. allerede betaler meget, da tilskuddet fra DBF 
er ens for både små og store kredse, og da vi betaler pr. medlem til DBF, betaler store 
kredse en relativ stor del af tilskuddet.  Samtidig får Breddekonsulenten ikke meget tid 
pr. medlem i de store som i de små kredse. Der var i bestyrelsen enighed om at skulle 
ordningen fortsætte, skal SBKr. betale efter mulighed 1. ovenfor.  
  

Pkt. 6: Økonomi, herunder godkendelse af takster. 
Bjarne Thor Jensen redegjorde for, at kontingentet vil stige til kr. 22,00 pr. medlem 
ifølge en vedtaget pristalsregulering. Da alle udvalg samtidigt vil få et pænt regnskab i 
år foreslog Bjarne Thor Jensen, at taksterne blev uforandret i den kommende sæson. 
Forslaget blev vedtaget. 
 
 



 4

Pkt. 7: Eventuel anvendelse af reservepulje, herunder behandling af ansøgning fra UDU. 
Birgit Eriksen præsenterede et budget for et lederkursus i Borrevejle Idrætscenter d. 
28. februar 2004. Budgettet dækkede over min. 8 deltagere til maks. 20 deltagere og 
beløb sig til kr. 12.000. Som noget nyt ville man, for at få så mange deltagere som 
muligt, tilbyde rabat for den 3. og 4. fra samme klub.  
Beløbet blev bevilliget. 

 
Pkt. 8: Aktivitetsplan. 

Punktet udgår. 
 

Pkt. 9:  Udsendelser. 
Der er ingen oversigt pt.. 
 

Pkt. 10: Klubskiftereglerne. 
Udsættes til næste møde. 

 
 Pkt. 11: HB møder, herunder behandling af DBF’s ”Politik- og Strategiplan 2002-2006”. 

Hovedbestyrelsesmøde lørdag d. 17. januar 2004. Økonomien er bedre end ved sidste 
opgørelse. Breddekonsulentordning, forsikringsaftale og VETU’s overskridelser på kr. 
35.000 skal behandles. 
Strategiplanen kommer efter Birgit Eriksens mening for sent til, at den kan 
kommenteres ordentlig. Finn Schmidt Jensen fandt, at interessen var for lille og 
skriftet alt for stort. Bjarne Eriksen synes den indeholdt for lidt om kredsenes rolle. 
Klavs Andreassen bad om, at udvalgene ville se på deres eget område, og give ham 
evt. tilbagemeldinger. Det er blevet opgivet at gennemføre en fælles udvalgsstruktur. 
Strategiplanen kan findes på DBF’s intranet-side, der har følgende adresse:  
http://www.badminton.dk/default.asp?pageid=591  .  
Repræsentantskabsmødet forventes udvidet til 2 dage, hvor 2. dagen skal bruges til 
værdiseminar. 
 

Pkt. 12: Repræsentantskabsmøde, herunder beretninger og dirigent. 
SBKr’s repræsentantskabsmøde afholdes d. 17. marts 2004 i Taastrup Hallerne og 
indkaldes d. 19. januar 2004. Dagsorden udsendes d. 8. marts 2004. Udvalgenes 
beretninger skal være Lis Jensen i hænde senest d. 6. februar 2004. 
Udvalgene meddeler Martin Kaalund, hvem der stiller op, og om der er nogle, der skal 
have ærestegn. 
Som dirigent foreslås Torsten Berg eller Peter Gleie. 

 
Pkt. 13: Registrering af trænere og ledere. 

Klavs Andreassen sender brev til alle ungdoms-trænere og ledere hvert år i januar. 
De returnerede papirer opbevares af Klavs Andreassen og Martin Kaalund. USU 
udfærdiger en vejledning for ledere og trænere på fællesrejser. 

   
Pkt. 14: Orientering fra udvalgene. 
 BREDU. 

BREDU har fremstillet en T-shirt, som udleveres til alle børn der deltager i 
arrangementer.  
Der har været afholdt to træningssamlinger, hvor forældrene har fået en grundig 
orientering om badminton, i op til 1,5 timer. 
Der er tilmeldt lidt færre til nytårsturneringen i år. 
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Pensionistturneringen i Ringsted måtte desværre aflyses. 
60+ holdturneringen er ikke lykkedes. 
Der planlægges møde om ny holdturnering med alle de andre udvalg. 
BREDU’s budgetter holdes. 
Det overvejes at bruge medaljer som præmier til børn, da de synes, det er meget flot, 
at få en medalje. 
 
 
UDU. 
Har udsendt indbydelse til trænerkursus, oversigt over trænere og en meget flot 
indbydelse til lederkursus. 
UDU holder møde mandag d. 19. januar 2004 (USU og mentorer deltager). 
 

 DU. 
Der har været afholdt forbundsdommermøde, desværre med et meget lille fremmøde 
af SBKr. dommere. Jyderne har problemer med nå frem til aftenkampe i Odense. Det 
blev foreslået at bruge sjællandske dommere. På mødet diskuterede man 
dommerbeklædning og et forsøg med overruling, som foreslået af IBF. 
Der var ingen deltagere til dommerkurset i november, i stedet afholdes et 
dommerkursus i fællesskab med KBKr. i januar. 
 

 IT. 
Intet 
 
AU. 
Klavs Andreassen har deltaget i Asnæs Badminton Club’s 25 års jubilæum. 
 
SSU. 
SSU er ved at etablere en spillerdatabase, med e-mails. 
Man er ved at have fundet en arrangementsmand. 
Niclas Hoff er ny spillerrepræsentant. 
 
USU. 
SM for ungdom er afviklet, der blev spillet 154 kampe mere end sidste år. 
Klubmøde aflyst. 
Der har været stor succes med at skaffe klubber til de åbne turneringer i næste sæson. 
USU vil sende en indstilling til hovedbestyrelsen om, at der ikke gives point til 
kredsmesterskaber, for på denne måde at presse DGI til ikke at give point til amts- og 
landsmesterskaber. 
USU deltager i UDU’s møde mandag d. 19. januar 2004. 
DM for U15 individuelt afholdes i Værløse. 
DM for U13 hold afholdes i Holbæk. 
SBKr. får 2 hold med til DM for U11, som afholdes i Billund. 
USU deltager i et UEU møde i Erritsø d. 25. januar 2004.  
2004/05 forlader to ledere USU, der er kontakt til 2 nye gruppeledere. 
Hvis nogen kan anbefale nogle trænere, er de velkommen til at kontakte Lone Klamer. 
 
VETU. 
DM afholdes i Albertslund. 
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Pkt.: 15:  Næste Bestyrelsesmøde. 
Torsdag d. 4. marts 2004, kl. 18.00 i Idrættens Hus. 

 
Pkt. 16: Eventuelt. 

Lone Klamer påpegede det uheldige i at Repræsentantskabsmøde, værdiseminar og 
DMU ligger i samme weekend. DMU er trods alt DBF’s opfindelse. 
 
 

 
Mødet slut kl. 22.35.   

godkendt  
  


